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פרשת שלח לך

ולא יהיה כקרח וכעדתו (יז ,ה)

התורה מזהירה אותנו מפני כל שתפות בעניני מחלקת, והנה גם בתוך המחנה פנימה יש רבים הנכשלים
בעוון המחלקת, בשונה מעברות אחרות. אמר על כך הרב שטינמן שליט"א, כפי שמובא בחוברת "מזקנים

אתבונן":

האחרון בזמן  לחברו.  אדם  שבין  הענינים  וכל  מחלקת  חנם,  שנאת  אוכלים  שאנחנו  וטרפות  נבלות  "יש 
התרבו כל כך יתומים ואלמנות, מי יודע אם לא בעוון המחלקת ארע כל זאת."...?

אמנם מוסיף הרב שטינמן פעמים רבות אנו רואים כי הנענש עצמו לא חטא במחלקת, ובכל אפן הוא נענש
מפאת שתי סבות:

שיתכן משום  והשניה  נענש,  חטא  שלא  מי  גם  ולכן  לזה,  זה  ערבים  ישראל  שכל  ערבות  מדין  האחת 
משתיך כך  ידי  ועל  הדברים  את  מקבל  הוא  לחלופין,  או,  ממנה,  ונהנה  המחלקת  על  שמע  שלעתים 

שלה הגורם  איננו  שהוא  אף  על  למחלקת, 

מקור: הרב שלמה לוונשטיין שליט"א


